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 Pero, mire, nos preocupa el tema, puesto que, a pesar de 
que en el pleno de la semana pasada se rechazó la PNL de 
tramitación de urgencia sobre el rechazo a las negociaciones 
que se están realizando sobre el tratado transatlántico de 
libre comercio entre Estados Unidos y la Unión Europea, el 
TTIP, del que hablamos, presentada por el Grupo Podemos, 
a pesar, digo, de que esa PNL fue rechazada por la mayoría 
de esta cámara, su grupo sí la apoyó .
 Señor Climent, entienda que nos preocupen los sectores 
que podrían verse afectados por el acuerdo, como son los 
productos de alimentación y el sector de automoción, por 
poner algunos pocos ejemplos de empresas de la Comunidad 
Valenciana .
 Así que esperamos que ponga ya no solo toda la voluntad, 
que seguro que la tienen desde su conselleria, sino que 
también tomen como una prioridad ineludible las políticas a 
favor de la promoción de las empresas de nuestra comunidad, 
que por sus palabras de ahora mismo entiendo que así será .
 Muchísimas gracias .

El senyor president:

 Moltes gràcies, il·lustre diputada .
 A continuació, el conseller, a qui recomanem no donar 
l’esquena perquè es puga registrar la seua intervenció .
 Quan vullga, conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 Van votar a favor de l’associació transpacífica, no? Per 
tant, crec que s’ho hauran de fer mirar, no? Aleshores, l’únic 
que vull dir-li, i vaig a intentar comentar-li, que anem a 
seguir reforçant tot el nostre suport a les nostres empreses, 
redissenyant la nostra xarxa exterior per a defendre els 
interessos comercials del nostre territori amb l’objectiu 
d’estar presents en trenta-cinc països en aquesta legislatura .
 Volem reforçar mercats d’importància vital per al 
creixement de les nostres exportacions, que són els de la 
Unió Europea, aixina com establir aliances amb països 
emergents .
 En aquest sentit, el Consell té previst reforçar la seua 
presència en la zona asiàtica a través de diverses vies, ampliant 
la xarxa exterior d’Ivace en el sud-est asiàtic, incorporant 
diverses destinacions de la regió al pla de promoció 2016 
d’Ivace Internacional amb noves activitats en la zona, 
com missions comercials a Filipines, Malàisia i Singapur . 
Així com missió inversa d’importadors i prescriptors per a 
diversos sectors de Malàisia, Tailàndia, Vietnam, Indonèsia 
i Singapur, incorporant-hi becaris d’internacionalització, 
d’Ivace Internacional, en oficines comercials en Filipines, en 
Malàisia, en Singapur, en Vietnam i Corea del Sud .
 A més a més, anem a recolzar activitats de promoció 
agrupades per les associacions sectorials i cambres de 
comerç en quasi dos milions d’euros . Una nova ordre 
d’ajudes dotada amb 5 milions amb l’objectiu de recolzar 
els plans d’internacionalització de les xicotetes i mitjanes 
empreses del nostre territori .
 Així mateix es reforçarà la línia de préstecs a cost zero 
als plans d’internacionalització de les nostres empreses, que 
passa de mig milió a un milió . És a dir, propostes, i propostes 
i propostes per a estar al costat de la nostra empresa, dels 
nostres empresaris per a seguir anant creixent conforme toca .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller .

 A continuació la pregunta que formula l’il·lustre diputat 
Antonio Woodward al conseller d’economia .
 Els demane que sol·liciten la paraula .
 Quan vosté vullga .

El senyor Woodward Poch:

 Buenas tardes .
 Yo quería preguntarle, aunque soy repetitivo en esto, 
creo que es ya la tercera vez más o menos, aunque son 
un poco distintas las preguntas . . . Desde que entraron al 
Consell, la pérdida en la Comunidad Valenciana –no la 
atribuyo a ustedes– pero ha sido de 160 puestos de trabajos 
diarios . ¿Qué planes va a aplicar el Consell para revertir 
esta situación y recuperar la confianza en la Comunidad 
Valenciana, que es lo que nos interesa?
 Gracias .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor diputat .
 El conseller per a respondre, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 Gràcies, senyor president .
 Senyor diputat, gràcies per reafirmar que és no sé quina 
vegada la que he de començar a contar quasi el mateix . Vaig 
a intentar canviar, però molt simplement .
 Entre altres actuacions li destaque que per a nosaltres 
és necessari apostar per un nou patró de desenvolupament 
econòmic que descanse en activitats que aporten major valor 
econòmic i social, estiga al costat de les necessitats de les 
persones i trasllade al mercat laboral condicions d’ocupació 
amb majors nivells de qualitat i estabilitat . I, per a ser 
concrets, anem a donar molt de suport al sector primer i al 
sector de la transformació .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller .
 El senyor Woodward, quan vullga .

El senyor Woodward Poch:

 Muchas gracias .
 El tema de la pregunta, aunque iba unida al tema del 
desempleo, también hablábamos de la confianza. Y más que 
nada es porque los dos últimos meses, no sé si será realmente 
de su incumbencia, pero la confianza… queríamos saber 
cómo la generación de esa confianza debido a que hemos 
vuelto a irnos por encima del período medio de pago que 
hacen las administraciones y nos hemos vuelto a los setenta 
días de período medio de pago .
 Y tipo de confianza me refiero también, por ejemplo, 
ayer la secretaria autonómica, Clara Ferrando, dijo que 
el diálogo y el trabajo conjunto con el sector turístico es 
fundamental . La revisión del modelo productivo en la 
Comunidad Valenciana indica que no se plantea ningún tipo 
nuevo de gravamen sobre el sector turístico y hace pocos 
días se anunció una nueva tasa para la ocupación turística . 
Entonces, la confianza, si empezamos a decir unas cosas y 
luego a hacer otras, tampoco creo que se pueda recuperar 
muy fácil .
 Gracias .
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El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor Woodward .
 Per a contestar, el senyor conseller quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 La confiança l’haurem de recuperar entre totes i tots. 
I tots haurem de posar-li una miqueta de seny a l’hora 
de fer totes i cadascuna de les declaracions que fem . I si 
som capaços d’unir esforços en fer declaracions positives, 
probablement eixa confiança la recuperarem i, anant tots a 
una, probablement ens anirà millor a tots .
 Per tant, jo crec que això no és única i exclusivament 
una qüestió de que algú puga fer una asseveració i que 
aparega en un mitjà de comunicació com que tots anem 
a una i fem plantejaments amb rigor, estratègics i que 
realment beneficien al nostre territori. Perquè això és el que 
ens interessa de deveres. I la confiança és una de les bases 
fonamentals per a poder créixer econòmicament . I, per tant, 
ahí jo crec que la feina és de totes i tots .
 Moltes gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller .
 La següent pregunta la formula la diputada Mercedes 
Ventura, del Grup Ciudadanos, al conseller d’Educació . 
Quan vosté vullga .

La senyora Ventura Campos:

 Buenas tardes, señor conseller .
 En octubre su conselleria puso en marcha el proyecto 
piloto en Educación Infantil, cuya finalidad era ofrecer 
educación gratuita a los niños y niñas de edad comprendida 
de dos a tres años . Ya le adelantamos que desde Ciudadanos 
estamos de acuerdo con una educación universal . Pero esta 
medida, desde mi punto de vista, desde nuestro grupo, no ha 
estado bien planificada, porque ha generado mucho malestar 
y daños a aquellas escuelas infantiles que llevan muchísimos 
años educando niños de cero a tres años .
 Mi pregunta es la siguiente: ¿qué medidas va a tomar o 
qué medidas ha pensado tomar su conselleria para paliar los 
daños provocados en las guarderías privadas tras la puesta en 
marcha del nuevo plan de aulas de dos años?
 Gracias .

El senyor president:

 Moltes gràcies, il·lustre diputada .
 El conseller d’educació té la paraula . Quan vullga .

El senyor conseller d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport:

 Gràcies, senyor president .
 Gràcies, senyoria .
 Bé, com vaig dir ja en la interpel·lació de la setmana 
passada, ens vam reunir… el dia 15 d’octubre vaig estar 
reunit amb la plataforma Salvem 0-3, que és la que agrupa, 
entre altres, diferents professionals de l’educació infantil i 
que han tirat endavant els seus projectes . I, precisament, en 
la nota de premsa de l’associació, de després de la nostra 
reunió, deien que: «La asociación coincide con el Consell 
en lo fundamental: la importancia de la escolarización 
temprana y la transcendencia del primer ciclo de Educación 

Infantil en la prevención del fracaso escolar . En lo que se 
tiene que avanzar es en la forma de llevar a cabo el proceso 
de escolarización, permitiendo que las escuelas infantiles 
privadas formen parte de ese proceso .»
 Per tant, coincidim plenament en la base, fins i tot 
amb les persones que vosté mateix parlava que podien 
haver estat afectades per aquest projecte, coincidim en la 
base de la importància de l’educació infantil . I és que el 
problema, inclús després d’aquesta reunió encara estàvem 
més convençuts, no és que nosaltres fomentem l’escolaritat 
d’infantil des de la visió pública sinó que no n’hi ha 
suficients persones que porten els seus xiquets a la infantil, 
en este cas en el tram dels dos anys . I tant si és públic com si 
és privat .
 Per tant del que es tracta es de fer que cada vegada més 
persones tinguen la capacitat, tant si tenen recursos com si 
no tenen recursos, de portar els seus xiquets i xiquetes a una 
escolarització de dos anys .
 Com es pot fer això? Per un costat augmentant l’oferta 
pública i, per tant, arribant a aquelles persones que per 
qüestió de renda no poden arribar a pagar-se una escoleta 
infantil privada i, per un altre costat, redistribuint millor 
quines són les nostres ajudes, les ajudes que fem des de 
la Generalitat valenciana per tal que cada vegada més 
gent tinga capacitat de pagar-se una escoleta infantil . I 
m’explique . Si ara tenim una ajuda d’al voltant d’uns sixanta 
euros per a aquells que estan en dos anys, una persona que no 
pot escolaritzar un xiquet en un centre d’infantil de dos anys, 
perquè amb sixanta euros no arriba a cobrir tota la despesa, 
poca cosa pot fer .
 Si el que fem nosaltres és redistribuir eixe mateix bo 
infantil, i fer-lo en funció de renda, li donarem més diners a 
les persones que més ho necessiten, per tant tindran capacitat 
d’escollir i d’apuntar-se, si volen, a una escoleta infantil 
privada i, per tant, augmentar l’oferta que n’hi ha i/o escollir 
l’oferta pública que nosaltres promovem i que és totalment 
gratuïta i de màxima qualitat .
 Gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, conseller .
 Per a concretar la pregunta la diputada Mercedes Ventura 
té la paraula .

La senyora Ventura Campos:

 Muchas gracias .
 Respecto a la plataforma Salvem, que es una plataforma que 
integra más de seiscientas escuelas infantiles, sinceramente 
yo hablé con ellos ayer y están muy preocupados por esta 
situación . Porque no olvidemos que trabajan allí más de 
cinco mil personas a nivel directo y en modo indirecto pues 
dan dos mil puestos de trabajo . Indicar que casi todas ellas 
son mujeres, con una edad media de cuarenta años . Por lo 
tanto, yo creo que es importante tenerlos en cuenta para 
desarrollar futuras estrategias, como bien usted ha indicado .
 Una de las medidas que usted pone es ofrecer el bono 
infantil, es una de las medidas . Pero me encuentro que en 
Valencia, por ejemplo el Ayuntamiento de Valencia, el bono 
infantil universal ha pasado a ser un bono en función de renta 
y ha ocasionado una reducción importante, porque no han 
podido acceder todas las personas . Por lo tanto, se han visto 
reducidas las clases medias .
 Según datos que yo tengo, se ha perjudicado a más de 
dos mil quinientas familias, que se han quedado sin ningún 
tipo de ayuda respecto al curso anterior . En ese sentido, yo 
creo que tendríamos que controlar, porque si hacemos una 


